
 

Geachte Leden, 

Hierbij ontvangt u 

de volgende 

nieuwsbrief van 

onze WBE. 

Wij hopen dat u 

deze met plezier 

leest. 

Voor 

verbeteringen 

staan wij altijd 

open. Mocht u dus 

suggesties hebben 

of verbeteringen 

dan horen wij het 

graag van u. 

De redactie. 

 

 

ADRES 

WBE  West-

Twente  

Postbus 377 

7460  AJ  Rijssen 

e-mail 

wbewesttwente@telfort.
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Voorwoord 
 
Voor u verschijnt hiermee de digitale nieuwsbrief van de Wildlbeheereenheid “West-Twente”als 

Kerstnummer 2014. 

Dit betekent, dat er al weer een kalenderjaar voorbij is gegaan. Een jaar met ingrijpende 

gebeurtenissen, zowel op het wereldtoneel als in onze velden. Traditioneel tijd om terug te 

kijken en herinneringen op te halen. Zo mogen we leren van de ervaringen. Maar het is ook een 

tijd om vooruit te kijken.  

Het bijna aflopen jaar hebben we te maken gehad met de sluiting van de jacht door de uitbraak 

van de vogelgriep in ons land, een overheidsbeslissing die begrijpelijk is geweest. Natuurlijk 

plaatsen wij wel onze vraagtekens waarom de sportvisserij, waardoor ook (water)vogels in 

beweging gebracht worden, niet tijdelijk stopgezet werd om alle risico’s uit te bannen. Het  

afgelopen jaar is het jachtbedrijf landelijk actief geweest in het kader van de nieuwe wet 

Natuurbescherming. Provinciaal mochten wij als WBE onze steen bijdragen aan de discussie 

rond de vasttelling van het provinciale faunabeheerplan.  

De WBE is actief geweest met het leggen van contacten,vaak achter de schermen, om het 

functioneren van de WBE te optimaliseren, maar vooral ook voor de belangen van ons wild en 

voor u als jager/beheerder.  Investeren in kwaliteit blijft onze aandacht houden. Ons 

patrijzenproject zoals dat vorm gaat krijgen, is hiervan een voorbeeld. Als WBE-bestuur vinden 

wij het belangrijk, dat wij zelfstandig kunnen blijven sturen in het lokaal beheer, ook in de 

toekomst. Welke vorm de wet Natuurbescherming precies gaat krijgen en welke invulling 

hieraan gegeven wordt, weet nog niemand. Wel is zo, dat zodra er meer bekend is, de WBE 

hierop wil inspelen door het maken van een nieuw actueel wildbeheerplan op  WBE-niveau. 

Hiermee zullen wij ongetwijfeld landelijk voorop lopen, maar behouden zo wel de eigen regie.  

Alle ontwikkelingen die op ons afkomen, hebben het bestuur doen besluiten om de Algemene 

Ledenvergadering in 2015 te vervroegen naar dinsdag 3 februari 2015. In deze nieuwsbrief vindt 

u de uitnodiging/agenda hiervoor. Wij rekenen op een goede opkomst van onze leden, 

deelnemers en zeker ook begunstigers. 

Wij wensen u met deze nieuwsbrief veel leesplezier en rest ons u prettige kerstdagen, een goed 

uiteinde en voorspoedig en gezond 2015 toe te wensen. 

Bestuur 

Jan Kreijkes vice-voorzitter  
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Op donderdag 25 september 2014 werd uw WBE uitgenodigd door het IVN Rijssen-
Enter ter afsluiting van het weidevogelseizoen 2014. Deze bijeenkomst werd bezocht 
door Evert Dijk en Jan Kreijkes namens uw WBE. 
Een verslag van de resultaten willen wij u niet onthouden:   
 
-Waterhook (Eertink):   
slecht, geen broedgevallen en jonge vogels aangetroffen:   
 
-Ligtenberg:   
redelijk. Iets meer broedgevallen kievit dan voorgaande jaren. Geen grutto, wulp en 

Tureluur.Toename aantal tapuiten, geelgorzen, gele kwikstaarten en graspiepers 

-Overtoom:   

Goed. Veel broedgevallen van kievit, tureluur en kleine plevier. laatste soort is een 

pionier, en zal waarschijnlijk als kale zandgronden begroeid zijn weer vertrekken. Over 

plaatsen zgn "grindbedden" is gebrainstormd, maar dit wordt voorlopig nog even 

uitgesteld. Wel mag er, op de juiste plekken (voor publiek zichtbaar) stukken draad 

worden geplaatst/gespannen als uitkijk/rustpunt voor diverse vogelsoorten. 

De toename van bodembroeders is te danken aan de inrichting van de nieuwe natuur 

in dit gebied. Deze nieuwe natuur, aangelegd als EHS in het kader van de 

landherinrichting zal echter wel een beheer nodig hebben. Zowel van de flora, het 

maaien na het broedseizoen, als ook de fauna, predatorbestrijding. Vanuit oogpunt van 

de WBE is het jammer en ook zeker niet logisch, dat de eigenaar Staatsbosbeheer wel 

de fauna beheert, maar geen benuttingsjacht als onderdeel van een beheer toestaat. 

Jagers mogen/moeten zich beperken tot bestrijding van de vos, zwarte kraai en kauw. 

Andere predatoren, zoals deze ook huishouden in onze andere weidevogelgebieden, 

mogen niet beheerd worden.  

Wel wordt vertelt, dat er aanzienlijk minder kraaiachtigen waargenomen werden dan 

in voorgaande jaren, wat ongetwijfeld het gevolg is van aanzienlijk toegenomen 

activiteiten van de jagers in het veld, waarvan akte.  

Tijdens de zoektochten in het veld, werden ook de patrijzen geïnventariseerd en 

kregen wij als WBE omgaand alle gegevens perfect door (exacte lokatie en aantallen 

d.m.v. luchtfoto’s), iets waar we als WBE er blij mee zijn, te meer ook dat er vanuit 

deze gebieden geen telgegevens zijn binnen gekomen van onze leden. 

Zij laten de aanwezigen ook weten, dat door de gemeente Rijssen-Holten is toegezegd 
dat  de bermen van sommige paden in de Ligtenberg (onder meer Kedingen, 
Nieuwenijk, Hoogspanning, De Meente, van Sichemweg) niet voor begin juni worden 
gemaaid. Ook willen zij contact opnemen met het waterschap ten aanzien van het 
maaien van schouwpaden. De belangen van de weidevogelvrijwilligers en van de WBE 
lopen hier volledig parallel.  
    
De vrijwilligers zijn zelfs bezig om hun werkgebied uit te breiden in 2015 in de 

Ligtenberg. Ook werd vertelt over de grote aantallen vogels die geteld worden in de 

overtoom vanuit de daar  ingerichte telpost. Op facebook is hiervoor een pagina 

ingericht. Ook op hun website https://www.ivn.nl/afdeling/rijssen-enter is informatie 

te vinden.  

               
 

Dit jaar heeft de WBE gemeend de Stichting 

Steunfonds Jacht en Wildbeheer met een 

substantiële financiële bijdrage te 

ondersteunen.  

Deze stichting houdt zich al 25 jaar bezig met 

het verlenen van financiële steun aan projecten 

gericht op natuurzorg. Hierdoor heeft 

inmiddels al een hele generatie kennis kunnen 

maken met het jachtbedrijf. Bijdragen van deze 

stichting maken het mogelijk, dat scholen 

bezocht worden door jagers voor het geven 

van voorlichting. Ook de jaarlijkse 

scholendagen op De Tolplas worden hierdoor 

mogelijk gemaakt. Daarnaast financiert deze 

stichting de jaarlijkse nieuwjaarsreceptie die 

georganiseerd wordt door de Koninklijke 

Jagersvereniging gewest Midden-Overijssel.  

De ondersteuning zien wij als 

vanzelfsprekendheid. Daarnaast maakt deze 

stichting ook gebruik van onze kantoorruimte, 

archiefruimte en opslagloods voor hun 

materialen om niets.  

Deze stichting, ingeschreven in het KvK-register 

nr. 41031200, INBAN NL29INGB0001522786, 

verdient de blijvende ondersteuning.  

Voor nadere informatie kunt u contact 

opnemen met de secretaris, Luc van Asperen, 

Het Loo 13, 7641 SC  WIERDEN, tel. 0546 

677592 e-mail: luc.van.asperen@planet.nl 
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Update Patrijzenproject WBE “West-Twente” nummer 2. 
 
Patrijzentellingen  
In de vorige Nieuwsbrief kon ik u melden dat de resultaten van de eerste telling niet bijster positief waren. Ik bedoelde toen niet het aantal 
patrijzen dat geteld was, maar het aantal jachtcombinaties dat aan de oproep gehoor had gegeven om mee te tellen. Slechts elf 
jachtcombinaties hadden bij de eerste telling de moeite genomen om te tellen. Dat is nog geen 14% van het aantal jachtcombinaties dat 
onze WBE kent. Redenen hiervan zijn onduidelijk maar we kunnen er wel naar gissen: 

 het jachtveld of biotoop is totaal ongeschikt voor het patrijs, bijvoorbeeld omdat het voor meer dan de helft uit bos bestaat.  

 er is teveel verstoring van de biotoop als gevolg van projecten die van invloed zijn op de aanwezigheid van het patrijs, zoals 
Landinrichting Rijssen, Landinrichting Enter en de Reggeherstelprojecten in de gemeente Hellendoorn 

 desinteresse van de jagers. Het is bijna niet voor te stellen, maar niet ondenkbaar.  
 
De tweede telling 
Op onze oproep om aan de tweede telling op 13 september mee te werken hebben gelukkig meer jachtcombinaties gehoor gegeven. 
Negentien jachtcombinatie hebben de tweede keer geteld. Voor tien jachtcombinaties was de tweede telling de eerste keer dat zij 
meetelden, twee jachtcombinaties hebben de eerste keer wel geteld en de tweede keer niet. Waarom niet beide keren geteld is, is 
onbekend. Misschien dat de mist in de vroege zaterdagochtend van 13 september hen heeft doen besluiten niet te tellen? 
Negen jachtcombinaties hebben beide keren geteld. Alleen bij deze jachtcombinaties is in theorie dus te zien of er een afname of toename 
van de patrijzen is of dat het aantal patrijzen gelijk 
is gebleven. 
  
Patrijzen in de media 
Dankzij de door Jan Kreijkes opgestelde persberichten kreeg onze tweede telling, en daarbij het patrijzenproject, behoorlijk wat media-
aandacht. Zowel Dagblad Tubantia als RTV Oost gaven onze WBE ruim de mogelijkheid om zich op een ander manier te presenteren dan 
zoals men de jagers placht te kennen: “In plaats van met een geweer in het veld werd er met de verrekijker in de hand patrijzen geteld”.  Als 
u dat wilt kunt u de radio- en televisieopnamen terug luisteren en kijken via  
 
http://www.rtvoost.nl/nieuws/default.aspx?cat=1&nid=198057  
 
Ook SBNL schonk aandacht aan het patrijzenproject in het magazine “Inzicht in Natuur”. Rudie Maatman van WBE Heeten e.o. en onze WBE 
lieten via een terreinbezoek in beide WBE’s zien hoe deze WBE’s hun patrijzenprojecten uitvoerden. WBE Heeten e.o. kon buigen op bijna 10 
jaar ervaring met hun Patrijzenproject dat in 2004 is opgezet samen met SBNL in het kader van de Campagne Groene Aders. Conclusie van 
Rudie was dat de afname van de patrijzenpopulatie binnen WBE Heeten e.o. in ieder geval was gestopt. Goed nieuws dus en ongetwijfeld te 
danken aan de inzet van de jagers van WBE Heeten e.o. Hier kan WBE “West-Twente” een voorbeeld aan nemen! 

 

Tellingen door het IVN 
Onze WBE kan zich verheugen op de steun voor het patrijzenproject van het IVN Rijssen-Enter. Van deze fanatieke club 
weidevogelbeschermers kreeg de WBE waardevolle telgegevens en dat ook nog eens duidelijk aangegeven op kaart. Iets waar menig jager 
nog iets van kan leren…..  
 
Resultaten tot nu toe 
U wilt natuurlijk graag weten hoe het met de patrijzenstand staat binnen onze WBE. Tijdens de eerste telling in maart zijn er 51 patrijzen 
geteld in elf jachtvelden (ca 1.800 ha). Op de tweede telling waren het er 190 in negentien jachtvelden ( ca 2.500 ha). Let wel: tijdens de 
tweede telling waren er dus aanzienlijk meer jachtvelden die meetelden en de telgegevens van het IVN zijn nu ook meegenomen.  
 
Op woensdag 17 december is er een informatieavond georganiseerd voor de jachtvelden die meegeteld hebben. Tijdens deze avond is 
uitgelegd hoe we nu verder gaan, want aan het slagen van dit project liggen betrouwbare tellingen en enthousiaste jagers ten grondslag. De 
jagers zullen in de gebieden waar de patrijzen geteld zijn contact moeten opnemen met de grondgebruiker(s) om deze ervan te overtuigen 
mee te werken aan het patrijzenproject. Via een vergoedingensysteem kan de grondgebruiker kiezen uit een aantal pakketten. Tijdens de 
Algemene Ledenvergadering zullen we de overige leden informeren over het project. 
 

 

 

 

http://www.rtvoost.nl/nieuws/default.aspx?cat=1&nid=198057


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vervolg 
Laatste kans om mee te tellen. 
U heeft onlangs per e-mail een herinnering ontvangen om aan de wintertelling van de patrijzen mee te doen. Via deze Nieuwsbrief willen 
wij u andermaal met klem verzoeken om hier aan mee te werken. Het is toch een kleine moeite om tijdens de jacht te onthouden hoeveel 
patrijzen men in welke hoek van het veld gezien heeft? Geef daarom uw waarnemingen door via dieki@wxs.nl. Hoe meer tellingen, ook als 
u geen patrijzen gezien heeft, hoe betrouwbaarder we een schatting kunnen maken van de patrijzenpopulatie binnen onze WBE. 
Bovendien maken de jachtvelden die meetellen kans op ondersteuning voor biotoopverbetering, mocht het project van de grond komen. 
En dat laatste….is weer afhankelijk van uw enthousiasme! 
                                       

 

N35 

Zoals al in onze vorige nieuwsbrief werd aangegeven, werd de WBE “West-Twente” nauw betrokken bij de besluitvorming rond het nieuwe 

wegtracé van de N35 tussen Nijverdal en Wierden. Dit op initiatief van Stichting Bewonersbelangen N35 waar o.a. de Stichting Natuur en 

Milieu Wierden, de Fietsersbond en LTO noord participeren en uw WBE. 

Alle aandacht werd gericht op een aanleg van het wegtracé pal ten zuiden van  de spoorlijn tussen Wierden en Nijverdal, de zogenaamde 

noordvariant. Onderdeel van deze weg wordt een nieuwe ecoduct (over de N35 en de spoorlijn) ,dat het Wierdense Veld en het 

Notterveld met elkaar zal verbinden. Iets wat hoognodig is om uitwisseling van de fauna mogelijk te maken. De laatste jaren is de spoorlijn 

en de Nijverdalsestraat/Wierdenseweg een niet te nemen barrière voor het wild.  

Nadat alle pijlen van de actiegroep gericht waren op de politieke besluitvorming van een stuurgroep, een ieder vanuit haar eigen oogpunt, 

heeft deze inmiddels in november jl. een besluit genomen om de minister te adviseren te kiezen voor de noordvariant. Uiteindelijk zal de 

minister van Infrastructuur en Milieu de uiteindelijke beslissing nemen. Te verwachten valt, dat deze het advies van de stuurgroep zal 

overnemen. 

Bij deze variant kan het ecoduct op een zo’n optimaal mogelijke wijze ingepast worden en vooral functioneren. Wel is het nog van groot 

belang, dat de gemeente Hellendoorn de aansluiting van de Notterveldsweg op de Wierdensestraat aanpast door het tracé naar het 

westen, richting Nijverdal te verleggen. Een weg die nagenoeg tot pal voor de opgang naar een ecoduct loopt, vormt een ernstig 

verstorende factor. Dit punt heeft nog de aandacht van ons als WBE. 

Toch werd nog niet aan alle wensen voldaan van de bewonersorganisatie en de participanten. Graag zouden wij samen zien, dat de 

fietssnelweg F35 aangelegd zou worden op het huidige tracé van de weg. Een smalle asfaltstrook zou hiervoor gebruikt kunnen worden 

van de bestaande weg, net zoals de rondweg van Wierden omgetoverd werd tot de F35. Met name de gemeente Hellendoorn wil deze ten 

noorden van de spoorlijn laten aanleggen, door het Wierdense Veld. In onze ogen een te voorkomen verstoring door verkeer, geluid en 

verlichting van dit gebied. Bovendien vinden wij dit een sociaal zeer onveilige route, vooral in het donker. Op politiek niveau worden 

daarom de gemeenten Hellendoorn en Wierden bewerkt door alle partijen om te komen tot een verstandige keuze.      Wordt dus 

vervolgd. 

Geachte leden, jagers, voorjagers en alle anderen die de jacht een warm hart toedragen, 
 

Het is 5 voor 12 !!! 
 

Om de jacht in Nederland te behouden hebben we een mediacampagne nodig om de tweede en eerste kamer te 
overtuigen 

voor het behoud van de jacht. 
De KNJV is daarom een actie gestart, iedereen die kan en wil € 10 (of meer) overmaken op nr:  

NL27 ABNA 0416 9602 00 t.n.v. KNJV te Amersfoort o.v.v. PR 2015 
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ACTUEEL 

Kunstlichtvergunning bejaging vos 

Door de Provincie Overijssel werd weer een ontheffing voor de bejaging van de vos met kunstlicht verleend met gebruik van een 

restlichtversterker in de periode 1 december tot en met 15 juli, geldig tot en met 1 september 2019 aan de FBE Overijssel. 

Deze ontheffing, inmiddels  doorgeschreven als machtiging  aan onze WBE en haar leden mag alleen gebruikt worden binnen de 

aangewezen weidevogelgebieden (binnen en buiten onze WBE) met een buffer van 5 kilometer er om heen.  Daarnaast mag deze wat 

onze WBE betreft alleen gebruikt worden binnen een buffer van 5 kilometer rond het aangewezen korhoendergebied op de Sallandse 

Heuvelrug. Dit bekent in de praktijk, dat niet alle velden binnen onze WBE gebruik kunnen en mogen maken van deze ontheffing! Dat kan 

gelden voor een volledig veld of een deel van een veld. Let goed op de omschrijving en het kaartmateriaal dat deze ontheffing hoort! Op de 

naleving van de bepalingen zal veel strikter gecontroleerd worden, zo wordt aangegeven. Zorg ook dat u alle papieren in het veld bij u hebt.  

Voor iedereen actie moet voor 17.00 uur de politie gemeld worden dat er gebruik gemaakt wordt van de ontheffing. Omdat het aantal 

gelijktijdige gebruikers beperkt is, heeft bestuurslid Jan-Mark Flim weer de coördinatie. Hij moet de dag waarin u op pad wilt, voor 16.00 

uur van u bericht hebben, tel. 06-55727224.  

Ook moet u goed letten op uw status in het FRS en natuurlijk elke actie en eventueel resultaat en/of waarnemingen (ook bijv. van 

dassen en marters!) vermelden. Hiervoor bent u zelf verantwoordelijk en aansprakelijk. 

 
Ontheffing wild zwijn 

Door de provincie Overijssel werd ook aan de FBE de ontheffing verleend voor het bejagen van het wilde zwijn in het kader van de 

verkeersveiligheid en het voorkomen van gebrekkige en zieke dieren. Inmiddels is de WBE en haar leden gemachtigd om hier gebruik van te 

mogen maken. De WBE beschikt over een beperkt aantal loodjes te gebruiken bij en na bemachtiging. Daarom kunnen deze niet op 

voorhand omgezet worden naar bepaalde jachtvelden. Elk bestuurslid van de WBE beschikt over een loodje. Zodra u deze nodig heeft, kunt 

u direct één van de bestuursleden benaderen (zie de lijst elders in deze nieuwsbrief). 

Let goed op de bepalingen in de ontheffing en uiteraard moet u voorzien van de juiste papieren status in het FRS. Alle acties moeten hierin 

ook vermeld worden. 

 

Schadelijk  Wilddag 
 
Op   21 februari 2015  zal de jaarlijkse schadelijk wilddag worden georganiseerd, t.z.t.  zult u hierover nader worden ingelicht. 
 
Noteer deze datum vast in uw agenda of op de keukenkalender!  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

In dit jaar is uw  WBE lid geworden van de verenigingen voor agrarisch natuurbeheer (ANV  binnen ons werkgebied. Landschapsvereniging 
De Reggestreek (http://dereggestreek.eu), actief in de gemeente Wierden en Agrarische Natuurvereniging Land en Schap 
(http://www.anvlandenschap.nl/), onder meer werkzaam in de gemeenten Hellendoorn en Rijssen-Holten. We merken dat het steeds 
belangrijker wordt om samenwerking te zoeken met andere partijen in het belang van de fauna en flora en daarbij ook in het belang van 
een duurzaam beheer. Nieuwe ontwikkelingen op het gebied van de financiering van agrarische en particulier natuurbeheer per 1 januari 
2016 liggen hieraan ten grondslag. 
 
In het land zijn gebiedscollectieven opgericht die een gebiedsplan hebben gemaakt. Allerlei organisaties waaronder de AVN’s en ook 
gemeenten en waterschappen hebben hierin inspraak gehad.  Er zijn inmiddels plannen gemaakt voor die gebieden waar het beheer en 
stimuleren van particuliere en agrarische natuur het meest succesvol zal zijn. Met deze plannen wordt een zogenaamde gebiedsaanvraag 
gedaan waarna de provincie kan toestemmen en gelden kan toewijzen. Deze plannen vormen de basis van de mogelijkheden voor 
toekomstige subsidiemogelijkheden. Particulieren en boeren zullen rechtstreeks met een collectief een overeenkomst moeten sluiten. 
 
In centraal Overijssel is inmiddels in november jl. een gebiedscollectief opgericht, Collectief Midden Overijssel 
(http://www.collectiefmiddenoverijssel.nl). De rol van de ANV’s is altijd nog niet geheel duidelijk, maar waarschijnlijk zullen zij door hun 
grote deskundigheid en lokale betrokkenheid belangrijk blijven voor het beheer.  
 
Naast de rol van de gebiedscollectieven die de aanvragen door en de verstrekking van gelden aan particulieren en agrariërs zullen 
verzorgen (en ook zullen controleren), blijven bestaande individuele regelingen onder de huidige SNL-regelingen nog doorlopen tot de 
eindtijd. Deze contracten zijn vaak voor 6 jaar afgesloten. Voorlopig blijven deze 2 kanalen langs elkaar lopen. Het totale landelijke budget 
van 75 miljoen euro moet daarom voorlopig nog gedeeld worden door beide geldstromen. In de praktijk zal er daarom in eerste instantie 
maar de helft van het totale budget voor de nieuwe vorm van beheer beschikbaar zijn.  
 
Omdat de gehele structuur waarvoor  gekozen is, aanmerkelijk goedkoper zal werken in de praktijk meer geld beschikbaar over blijven 
voor het beheer zelf. De bedragen zullen al gauw een kwart tot een derde hoger zijn dan nu mogelijk is. Elke zes jaar worden de 
vergoedingen herzien. Deze werkwijze betekent echter wel door de hogere bijdragen, dat er minder aanvragen gehonoreerd kunnen 
worden.  
 
Op de website van Collectief Midden Overijssel zal binnenkort de actuele informatie verschijnen waaronder de gebiedskaarten zoals die 

vastgesteld zijn. Ook de lokale ANV’s kunnen u altijd alle gewenste informatie geven. 
 
Vanwege deze ontwikkelingen heeft het bestuur van uw WBE contact opgenomen met de Koninklijke Jagersvereniging  op welke wijze wij 
als WBE in deze nieuwe structuur hierin een rol kunnen spelen. Belangrijk is het dan ook om te kennis te krijgen van de regelingen die er 
bestaan en de mogelijkheden hoe wij als organisatie deze kennis kunnen vergaren. Het blijkt, dat over deze ontwikkelingen nog niet werd 
nagedacht en de Koninklijke Jagersvereniging hiervoor nog beleid moet ontwikkelen en aan de leden moet voorleggen.  
 
 
FaunaRegistratieSysteem 
 
Het WBE-bestuur, vooral het secretariaat, heeft gemerkt in de praktijk, dat door veel van onze leden te weinig of zelfs in het geheel niet 
gewerkt wordt met het FaunaRegistratieSysteem. Het werken met dit systeem is in veel gevallen verplicht, vooral wanneer het gaat om 
beheer en schadebestrijding. Het niet voldoen aan de eisen, zoals het registreren van maatregelen of handelingen in het veld, kan, 
ondanks dat verdere papierwerk in orde is, toch leiden tot een overtreding van de flora en faunawet als uw machtiging bijvoorbeeld niet 
vrijgegeven is. Intrekking van de jachtakte kan dan een logisch vervolg zijn.  Als WBE verlangen wij bijvoorbeeld, dat de actuele velden van 
uw veld zijn ingegeven in deze databank. Nodig om bijvoorbeeld onderverhuurcontracten van bijvoorbeeld het waterschap of een 
gemeente te verzorgen. Zonder deze gegevens verhuren wij niet door en kunt u te maken hebben met een onbejaagbaar veld bij controle. 
Ondanks dat dit systeem nu al jaren bestaat en vrij is van kinderziektes, ja zelfs gebruiksvriendelijk is, is de angst om  hiermee te werken 
blijkbaar groot. Mogelijk, ondanks alle publiciteit, ook nog door onkunde. Natuurlijk kan altijd navraag gedaan worden bij uw WBE, Hans 
Bloemendal, of Dinant Spenkelink. 
 
Bij schietvereniging SDVV in Almelo, Robbenhaarsweg 29 7603 NT Almelo (De Pook) is de gelegenheid om  vragen te stellen over het 
werken met het FRS. Alle aspecten worden u daarbij vertelt door ons lid Arjen Kalenkamp die op iedere eerste dinsdagavond van de 
maand van 19.00 uur tot 21.00 uur klaar zit om u te helpen. Alleen niet in de maanden januari, juli en augustus 2015.  Maak van deze 
gelegenheid gebruik! Tijdens deze avond kunt u daar ook bijvoorbeeld uw schietvaardigheid trainen.  
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http://dereggestreek.eu/
http://www.anvlandenschap.nl/
http://www.collectiefmiddenoverijssel.nl/


                                                                                                                                                                                      
 

 

UITNODIGING ALGEMENE LEDENVERGADERING 2015 

Uw wildbeheereenheid “West-Twente” nodigt u van harte uit voor haar te houden jaarvergadering op: 

dinsdag 3 februari 2015 

in de zaal van Landgoed Het Rheins, Reintszijweg 1b, 7468 SL  ENTER 

Aanvang 20.00 uur 

Agenda: 

1. Opening 

2. Ingekomen stukken 

3. Notulen van de algemene ledenvergadering van 8 april 2014 

4. Jaaroverzicht 

5. Financieel verslag penningmeester 

a: verslag kascommissie 

b: verkiezing nieuw lid kascommissie,  P . Hodes   is aftredend 

6. Verslag diverse commissies 

7. Patrijzen project 

8. Weidevogelbeheer 

9. Bestuursverkiezing 

Aftredend en herkiesbaar zijn: JMA Flim en E Dijk. 

Mogelijke tegenkandidaten, die ter vergadering aanwezig dienen te zijn, of vooraf  schriftelijk hebben verklaard 

een eventuele verkiezing te zullen aannemen, kunnen staande de vergadering door een lid worden 

voorgedragen, mits de voordracht door tenminste 5 leden wordt ondersteund.     

10. Rondvraag 

11. Sluiting. 

 

Secretariaat Wildbeheereenheid “West-Twente” 

D. Spenkelink 
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Notulen Algemene Ledenvergadering WBE “West-Twente” dinsdag 8 april 2014  

Locatie zaal Recreatiepark De Tolplas te Hoge Hexel aanvang 20.00 uur. 

1. Opening 

Voorzitter J. Flim opent de vergadering om 20.10 uur en heet de aanwezigen hartelijk welkom. De namen van degene die zich hebben 

afgemeld worden voorgelezen. 

Voorzitter verrast de vergadering met de mededeling, dat 2x koffie en twee consumpties per persoon voor rekening van de WBE komen. 

Daarna  wordt een ogenblik staande stilte in acht genomen ter nagedachtenis aan de leden die de vereniging in het afgelopen verenigingsjaar 

zijn ontvallen. 

2. Ingekomen stukken 

Voorzitter J. Flim vertelt over de activiteiten die  via de Stichting Promotie Jacht en Wildbeheer onder auapiciën van D. Nijkamp 

georganiseerd worden; het scholenproject van de KNJV, het bezoeken van basisscholen en het houden van de scholendagen op De Tolplas. 

Op deze wijzen worden zeker 1000 kinderen met hun leerkrachten jaarlijks geïnformeerd. Ook vertelt hij over het jubileum dat in januari 

2014 gevierd werd waarbij er een goede opkomst was van de genodigden waaronder de leden, deelnemers en begunstigers van de WBE. 

3. Notulen van de algemene ledenvergadering van 23 april 2013 

De notulen van de algemene ledenvergadering werden in een eerdere nieuwsbrief vermeld die per e-mail aan een ieder met een e-mailadres 

verzonden werd. Ook vertelt de voorzitter dat deze via de nieuwsbrief op de website terug te vinden zijn. De vergadering wordt per 

bladzijde van de notulen gevraagd of er op- of aanmerkingen zijn. Dit blijkt niet het geval te zijn. De notulen van de algemene 

ledenvergadering van 23 april 2013 worden goedgekeurd en ondertekend door de secretaris en de voorzitter. 

4. Jaaroverzicht 

De voorzitter geeft een weergave van bijeenkomsten van diverse organisaties in het land waar bestuurders van de WBE deel aan hebben 

genomen namens de WBE en haar leden. Dit naast de reguliere bestuursvergaderingen en overleggen binnen allerlei commissies en 

overleggen, zo geeft de voorzitter weer. Ook memoreert hij het jubileumfeest dat goed bezocht werd door zowel leden, deelnemers en 

begunstigers als relaties, c.q. vertegenwoordigers van diverse organisaties.   

5. Financieel verslag penningmeester 

Voorzitter J. Flim geeft het woord aan penningmeester G. Vermaat nadat de overzichten zijn verspreid om na afloop weer ingenomen te 

worden. . Hij licht de diverse punten toe en geeft de vergadering gelegenheid direct te reageren, cq. vragen te stellen. Hiervan wordt geen 

gebruik gemaakt. 

a. verslag kascommissie 

De kascommissie bestaat uit A. Kalenkamp en P. Hodes.. De heer Kalenkamp vraagt het woord namens de kascommissie. Ook namens P. 

Hodes geeft hij aan, dat bij de controle van de financiën duidelijk en overzichtelijk geadministreerd waren en geen onregelmatigheden 

werden aangetroffen. Hij vraagt daarom namens de kascommissie de vergadering het bestuur voor het afgelopen verenigingsjaar te 

dechargeren. De vergadering reageert instemmend. De voorzitter J. Flim dankt de beide heren voor hun moeite. 

 b. verkiezing nieuw lid kascommissie 

Kascommissielid A. Kalenkamp is na 2 jaar aftredend. Tot nieuw kascommissielid wordt A. Sikking gekozen. Hierdoor bestaat de 

kascommissie uit zittend lid P. Hodes en nieuw lid A. Sikking. De voorzitter bedankt de heer Sikking voor het zich ter beschikkingstellen 

voor het jaarlijkse controleren van de financiële stroom van de vereniging.  

6. Verslag diverse commissies 

Voorzitter J. Flim geeft het woord aan H. Bloemendal. Deze vertelt dat het Bureau Beheer Landbouwgronden (BBL)en de Dienst Landelijk 

Gebied zal worden opgeheven, volgens planning per 1 april 2015. Ook doet hij een herhaalde oproep aan de leden om de velden in te 

tekenen in het FaunaRegistratieSysteem van de provincie. Deze informatie is nodig om gebruik te kunnen en mogen maken van  
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ontheffingen en machtigingen. Mocht iemand er niet uitkomen of iets niet goed begrijpen, vraagt hij dringend om toch vooral hem te bellen 

voor uitleg en hulp. Machtigingen en ontheffingen moeten volgens H. Bloemendal eerst goed doorgelezen worden alvorens er gebruik 

gemaakt moet worden. Wanneer er gebruik van gemaakt wordt, moet alles vermeld worden, de motivatie voor de actie, vooral alles wat 

waargenomen wordt en ook het eventuele afschot. 

Ook de grondgebruiker moet zijn schade digitaal melden via het BedrijfsRegistratieSysteem wat gekoppeld is aan het FRS. Alles moet 

transparant zijn, de overheid kijkt steeds meer mee. 

Op 17 mei 2014 zal er een kleiduivenwedstrijd gehouden worden op schietsportcentrum Het Weideke in Rietmolen, de Provinciale 

Jagersdag. 

In juli/augustus zal een duivendag georganiseerd worden met na afloop een samenkomen bij ’t Rheins in Enter. Voor de dag in 2013 bleek 

geen interesse te bestaan, er kwamen geen aanmeldingen binnen , zo vertelt H. Bloemendal.  

J. Weijers vraagt of de grondgebruiker zelf een ontheffing bij (dreigende) schade moet aanvragen. Hierop wordt bevestigend beantwoord. 

De actie van de grondgebruiker is leidend, waarbij de jager de uitvoerder is. Waar nu al actie ondernomen wordt, moet er vooral mee 

doorgegaan worden, zo vertelt hij en alle acties en waarnemingen in het FRS vermelden. Secretaris D. Spenkelink vertelt, dat het 

Faunafonds ook haar informatie uit het FRS haalt wanneer het gaat om het al dan niet toekennen van een schadevergoeding. F. Kikkert geeft 

aan nog steeds bezig te zijn met het bestrijden van schade door ganzen en de beperkingen die gelden ten aanzien van de ‘soepgans’. J. 

Kleinjan geeft aan dat naar zijn mening er naast of in plaats van schieten meer gekeken moet worden naar de mogelijkheid van vangen. F. 

Kikkert geeft aan, dat hij per mail niet alle informatie krijgt. H. Bloemendal vertelt, dat alle informatie naar de contactpersoon van een veld 

gaat. G. Kerkdijk vraagt naar het verloop van de huur na verkoop door Staatsbosbeheer aan De Partij voor de Dieren.  J. Kreijkes geeft aan, 

dat de WBE zal wijzen op het doorlopen van de bestaande faunabeheerovereenkomst tussen SBB en de WBE conform Nederlands recht. Hij 

zal op de hoogte gehouden worden. P. Hodes vraagt of ontheffingen altijd open staan. Hierop wordt door het bestuur geantwoord dat dit niet 

het geval is, in het FRS moet dit actief staan, wat alleen gebeurt als er regelmatig acties ingevoerd worden. Staat deze niet open, is men aan 

het stropen. Schade moet wel altijd direct gemeld worden. Voorzitter J. Flim dankt H. Bloemendal voor zijn inbreng en geeft het woord aan 

G. Velten als voorzitter van de reewildcommissie. 

G. Velten vertelt, dat men in het veld de vergunningen altijd bij zich moet hebben die getoond moeten kunnen worden bij controle. Hij 

vertelt, dat van het toegewezen, c.q. verplicht te realiseren afschot over 2013-2014 van het vrouwelijk reewild 65% en van het mannelijk 

reewild 72% gerealiseerd is. De WBE moest per 1 oktober alle informatie digitaal ter beschikking stellen aan de FBE, maar het blijkt, dat 

heel veel beheerders (veel) te laat hun afschot melden in FRS. Deze gegevens kunnen dan niet meer meegenomen worden door de FBE en 

het lijkt ook op ‘stropen’ buiten de toegestane perioden. Daarom zijn dringende verzoek om uiterlijk binnen 48 uur na het bemachtigen van 

het dier, dit te melden in FRS! Ook bij valwild blijkt dit soms 2-4 weken te duren alvorens dit wordt vastgelegd en in verschillende gevallen 

helemaal niet. Een onverkwikkelijke zaak volgens G. Velten. In de nabije toekomst wordt het de bedoeling, dat de geweien op foto worden 

gezet en digitaal via de website worden vastgelegd. Ook legt hij uit waarom de WBE werd ingedeeld in diverse telgebieden en geeft hij de 

voorlopige cijfers weer van de voorjaarstelling van 2014. De voorzitter dankt G. Velten voor zijn bijdrage en geeft het woord aan E. Dijk. 

E. Dijk vertelt, dat er geen schademeldingen bij de WBE zijn binnengekomen. Toch zullen er schadegevallen moeten zijn binnen de 

landbouw en bijvoorbeeld met steenmarters binnen schoolgebouwen. De faunaschadekring is nooit actief geworden en inmiddels opgeheven 

omdat door de ontwikkelingen, schade moet per 1 juli 2013 digitaal gemeld worden door de grondgebruiker, dit achterhaald werd. Alle 

informatie staat wel op de website van de WBE zo geeft hij aan. Wat betreft de roeken, de cijfers van de tellingen van 2013 stonden vermeld 

in een nieuwsbrief, is er door de gemeente Wierden met inbreng van de WBE een speciaal roekenbeheerplan gemaakt om roeken uit de 

bebouwde kom te mogen weren. E. Dijk vertelt ook over het patrijzenproject. Er zijn van 10 velden meldingen gekomen n.a.v. de 

inventarisaties.  Hij geeft aan, dat ook 0-tellingen in een op zich gunstige biotoop van belang zijn. Er zal een tweede, verplichte tellingen 

gehouden worden in september, waarover alle contactpersoon van alle velden nog bericht krijgen. Aan de hand van de 

inventarisatieformulieren wordt beoordeeld waar er kernleefgebieden zijn en hoe deze onderling verbonden kunnen worden. Hij memoreert 

ook een gift van € 1000,00 ter ondersteuning van het project en de ruime bijdragen tijdens het jubileumfeest. F. Kikkert vraagt of 

schademeldingen vast te leggen in FRS persé tot het eigen veld beperkt moeten worden of dat ook de menselijke leefomgeving van stad en 

dorp meegenomen mogen en kunnen worden. Alle informatie vastgelegd is welkom en nodig is voor een onderbouwing. F. Kikkert geeft 

aan, een document op  de website niet te kunnen openen, naar dit document zal gekeken worden of dit verholpen kan worden. G. 

Lammertink vraagt of veel problemen niet zelf verholpen worden door getroffen burgers. Dit kan niet ontkend worden, maar moet toch wel 

zo veel mogelijk als overlast/schade in beeld komen voor het grote geheel. A. Kalenkamp geeft aan, dat schade ook in te   

dienen zou kunnen zijn bij een gemeente. De gemeente Wierden onderneemt bijvoorbeeld actie bij overlast en schade door steenmarters. J. 

Flim bedankt E. Dijk en geeft het woord aan J. Kreijkes 
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Door J. Kreijkes wordt een korte uitleg gegeven van de acties die de WBE neemt wat betreft openheid en transparantie. Een jaar wat volop 

kansen bood om te werken aan het uitbouwen van relaties van de WBE voor de toekomst. Zowel de informatie naar buiten toe als naar de 

leden wordt steeds intensiever. Hij vertelt over het nieuwe FB-plan dat dit voorjaar door de FBE gemaakt zal moeten worden. Vanuit de 

georganiseerde jacht, waaronder de WBE, zal in het overleg zoveel mogelijk ingebracht worden. Echter wil men zo veel mogelijk 

voortborduren op het bestaande plan maar krijgt men ook te maken met nieuwe wetgeving die er aan zit te komen. Van groot belang is dat er 

informatie komt over aantallen van populaties vanaf de leden. J. Kreijkes vertelt, dat de faunatellingen dit jaar niet op de formele agenda 

staan. Ook dit jaar zal de medewerking gevraagd worden door het bestuur aan de leden. Informatie volgt dan nog van de WBE, net als ook 

leden van de NOJG en KNJV nog informatie zullen krijgen.    

7. Verslag biotoopcoördinatoren 

Door J. Kreijkes wordt kort informatie gegeven op het korte werkseizoen van circa 3 weken  en de voorgeschiedenis. Gevraagd werd aan de 

biotoopcoördinatoren P. van der Vegt, H. Oudendijk, J. Spenkelink en D. Spenkelink om even kort verslag te doen. P. van der Vegt 

reageerde maar is vanavond verhinderd. Hij leest de reactie van hem voor aan de vergadering.  Het WBE-bestuur is er zich van bewust dat 

op een kleinere oppervlakte niet iedereen zijn of haar plek meer heeft kunnen vinden. De WBE is op zoek naar andere mogelijkheden in de 

directe omgeving. Daarnaast wordt gewezen op het feit, dat vrijwilligers in het landschap, ook geen jagers, begunstiger kunnen worden van 

de WBE. Op deze wijze krijgen zij onder meer de nieuwsbrieven en een uitnodiging voor bijvoorbeeld de jaarvergadering. 

8. Weidevogelbeheer 

J. Kreijkes vertelt, dat dit onderwerp voor de tweede keer op de officiële agenda staat van de jaarvergadering. Uit resultaten blijkt, dat bij een 

kritieke weidevogelstand predatie de laatste zet kan geven om een weidevogelgebied in de toekomst leeg te houden. Dan valt ook de reden 

weg voor de vergunning voor het bejagen van de vos met kunstlicht. Predatie komt vooral door de vos en in toenemende mate door de das 

die zeer hoge dichtheden heeft bereikt. Kort wordt even de rol van de vereniging De Grutto en de lokale coördinator J. Nijenhuis uit 

Nijverdal toegelicht. Een dringende oproep om door te gaan in een groot gebied met predatorbestrijding, zowel de zwarte kraai als de vos. 

Ook moet nu gedacht worden aan het organiseren van vossendagen zoals ook elders in Twente succesvol gebeurd. Landbouw en 

ongebreidelde recreatie is overal een bedreiging, zo vertelt J. Kreijkes. Ook van het IVN Rijssen-Enter komt informatie over predatie maar 

vooral recreanten met loslopende honden, mountainbikers en motorcrossers die veel verstoren en vernielen.  

9. Bestuursverkiezingen 

De voorzitter vertelt, dat zoals in de uitnodiging staat bestuursleden G. Velten en D. Spenkelink aftredend zijn maar zich ook herkiesbaar 

hebben gesteld. Er zijn bij het bestuur geen tegenkandidaten aangemeld, zo vertelt hij. De heren G. Velten en D. Spenkelink worden daarna 

bij acclamatie opnieuw voor een periode van 3 jaar tot bestuurslid gekozen.   

10. Rondvraag 

A. Sikking vraagt in hoeverre het NWRS en FRS aan elkaar gelinkt zullen gaan worden. J. Flim geeft aan, dat er naar toegewerkt wordt, dat 

beide systemen samengevoegd zullen worden tot één allesomvattend registratiesysteem. 

11. Sluiting 

Rond 21.35 uur wordt de bijeenkomst beëindigd en bedankt de voorzitter de aanwezigen voor hun komst en inbreng en wenst een ieder wel 

thuis. 

Notulist J. Kreijkes  
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De Stichting Steunfonds Jacht en Wildbeheer werd  in 1993 met notariële statuten opgericht door Alex Zwiep, Jan Kleinjan en Gerrit 
Schuit. De doelstelling van de op te richten  stichting was, activiteiten met betrekking tot voorlichting en educatie over natuurzorg, in de 
ruimste zin van het woord financieel te ondersteunen. In de Statuten  staat vermeld: De  Stichting heeft ten doel: “Het bijeen brengen van 
financiën voor promotie en voorlichting op het gebied van natuurzorg, Wildbeheer en Jacht en voorts al hetgeen met een en ander 
rechtstreeks of zijdelings verband houdt  of daartoe bevorderlijk kan zijn , alles in de ruimste zin van des woords”. Deze doelstelling wordt 
bereikt door sponsering, donaties , schenkingen en legaten. Tevens zou het  mogelijk kunnen zijn, geld via subsidieregelingen binnen te 
halen. mDe beschikbare gelden werden  en worden ingezet om de voornoemde doelstelling te garanderen 

Om de Stichting actief te blijven houden hebben enkele bestuursleden in 2014 aangegeven dat het voor de stichting goed zou zijn dat er 
verjonging kwam. Actieve mensen met nieuwe ideeën. Zo kwam er een geheel nieuw bestuur met twee extra leden  en werd een plan 
uitgewerkt om het mogelijk te blijven maakten de financiering van de bestaande activiteiten  te kunnen blijven realiseren. Dit plan vraagt 
echter wel ondersteuning  van een aantal Wildbeheereenheden waar de activiteiten plaats vinden en van de twee landelijke jagers 
organisaties in Nederland om een zo’n breed mogelijk draagvlak te creëren. De Stichting zal daarbij de benodigde financiën verzorgen. 

De twee belangrijkste activiteiten waar op gedoeld word zijn de “Scholendagen”  voor basisscholen bij zalencentrum de Tolplas en de 
“Gastlessen” op basisscholen voor de groepen 7 en 8( in de jaren dat ze niet worden uitgenodigd bij de scholendagen op de Tolplas).  

De SCHOLENDAGEN: 

Twee dagen per jaar ( altijd de 1e maandag en dinsdag in september)  worden er financiële middelen beschikbaar gesteld  door de 
Stichting aan de  activiteiten commissie van het Gewest midden Overijssel om de “SCHOLEN DAGEN “  te organiseren. De SCHOLENDAGEN 
“Worden gehouden in twee dagen,  leerlingen van de Basisscholen van de   groepen 7 en 8 ( 20 klassen, ongeveer 500 kinderen ) uit  
Rijssen, Hellendoorn,  Nijverdal, Wierden, Vriezenveen , Den Ham, Vroomshoop, Westerhaar, Langeveen, Geesteren (o) en  Almelo 
worden  met bussen vervoerd worden naar zalencentrum de Tolplas te Hoge Hexel en terug.                                                                                                                                           
Bij aankomst worden de kinderen met  jachthoorn muziek verwelkomt.       

De klassen met een begeleider van de organisatie gaan dan  langs 8 workshops van diverse  natuur instanties waar ze informatie krijgen 
over al de facetten  van de  natuurzorg. Het betreffen hier workshops over de gehele breedte van de natuurzorg. Verder heeft de Stichting 
gelden beschikbaar om  de  promotiekar te professionaliseren . Deze promotiekar die rijkelijk is voorzien van materiaal waarmee naar 
basisscholen gegaan wordt om gastlessen te geven is  door het  jarenlange gebruik  onderhevig aan slijtage en dus zijn de geprepareerde 
dieren en lesmateriaal zijn aan verbetering en vernieuwing toe. Het krijtje is uit de tijd, op alle basisscholen wordt gebruik gemaakt van 
digitale schoolborden. Er is dan ook een digitale presentatie ontwikkeld welke steeds met de tijd aangepast kan en moet worden ivm  
bijvoorbeeld nieuw wetgeving  en  de steeds veranderende cijfers. 
 
 Per jaar worden,  buiten de scholen om welke komen op de scholendagen , nog  ongeveer 20 a 25 scholen bezocht door vrijwilligers welke 
op een middag een gastles Natuurzorg verzorgen. 
Tevens wordt de promotiekar gebruikt  op fairs , boer- en plattelands markten  als  de Borkelt-fair te Rijssen de Agri fair te Wierden , 
Plattelandsmarkt te Vriezenveen, Ganzenmarkt te Enter  om er maar enkele te noemen. Ook deze informatie is in de hoofdzaak gericht op 
de jeugd.  
Het Stichtingsbestuur wil echter ook verder kijken dan hun neus lang is en is thans bezig plannen te ontwikkelen voor de toekomst waar bij 
bijvoorbeeld  ook andere  organisaties gebruik kunnen maken van financiële ondersteuning als het gaat om Natuurzorg. 
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vervolg 

Stichting steunfonds jacht en wildbeheer is ontvankelijke stichting die graag de interesse in het beheer van de natuur wil overbrengen. De 
jeugd is onze toekomst en laten we deze vooral niet vergeten om hen te betrekken in onze natuur. Bent u geïnteresseerd geraakt of zou 
zelf willen meehelpen om gastlessen te geven. Neem contact op met onze stichting en laat u voorlichten door een van onze 
medewerkers. Mocht u als ondernemer ook nog willen sponseren wij zijn een ABI status hier door is dit ook nog fiscaal aantrekkelijk. 
U kunt altijd onze webpagina bezoeken WWW.stichtingsteunfondsjachtenwildbeheer.nl. 

 
Beheer kleine landschapselementen 
 
In principe is het werkseizoen in de terreinen van Staatsbosbeheer (SBB) weer begonnen.  Zoals altijd ligt de leiding en aansturing van alle 
werkzaamheden bij onze 4 biotoopcoördinatoren, Peter van der Vegt, Henri Oudendijk, Jan Spenkelink en Dinant Spenkelink. 
Er is zeer regelmatig contact tussen uw WBE en SBB en andere WBE’s in onze regio om kennis en ervaring uit te wisselen. Tijdens de laatste 
bespreking met Staatsbosbeheer kwam naar voren, dat het voor dit seizoen niet nodig een (verplichte) toolboxmeeting te organiseren. Deze 
zal wel weer voor het begin van het seizoen 2015-2016 gehouden moeten worden. Nadrukkelijk werd gevraagd om vanuit het veld aan te 
geven over welke onderwerpen men graag wat meer wil weten of horen. Dit kunt u doorgeven aan uw biotoopcoördinator.  
 
Inmiddels heeft SBB een aanzienlijke bijdrage gekregen van de provincie Overijssel voor het beheer van natuur buiten de Ecologische 
Hoofdstructuur. Hiervan kan ook het beheer van de kleine landschapselementen profiteren. Zo kan via SBB, net als destijds bij SBNL, voor de 
georganiseerde vrijwilligers die daadwerkelijk zagen, veiligheidskleding (zaaglaarzen, zaagbroek, helm, gehoorbescherming) besteld worden 
die kosteloos ter beschikking zullen worden gesteld. Belangrijk is om de opgave met de gewenste maten door te geven aan uw 
biotoopcoördinator. De bestellingen worden door SBB verzameld en uit commercieel oogpunt bij hun leverancier tegelijk besteld. Geef dus 
tijdig uw wensen door. Daarnaast is er geld beschikbaar voor de aanschaf van plantmateriaal wanneer  dit nodig is. Plantgoed, gebiedseigen, 
wordt dan gratis ter  beschikking gesteld door SBB voor hun eigen terreinen. Lokaal moet hiervoor overlegd worden met de 
biotoopcoördinator. 
 
Het ontvangen van geld van de provincie schept echter wel een verplichting om verantwoording af te leggen van wat er mee gedaan werd. 
Dit betekent, dat net als in het verleden voor SBNL, nu ook voor SBB de zogenaamde verslagen werkdag moeten worden ingevuld en telkens 
doorgegeven moeten worden aan uw biotoopcoördinator. Vooral welke werkzaamheden in welke terreinen er plaatsvonden en om welke 
omvang het gaat, moet SBB weten. Dit heeft ook te maken met een nieuw beheerplan wat dit jaar gemaakt werd voor alle terreinen in onze 
WBE. Hierin staat aangegeven hoe terreinen er na verloop van tijd uit zouden moeten zien. Uw biotoopcoördinator beschikt over dit plan en 
zal hiermee rekening houden met de aansturing in het veld. Ook daarom moet dus de eigenaar, SBB, weten wat er in haar terreinen gebeurt. 
Deze formulieren vindt u terug op onze website (http://www.wbewest-twente.nl/beheer-kleine-landschapselementen/verslag-
werkdagformulier.php).  
 
Werkzaamheden in het veld mogen alleen plaatsvinden  op aanwijzing van de biotoopcoördinator na zijn verplichte flora en faunacheck. Alle 
informatie over zijn taak en bevoegdheden en de veiligheidseisen treft u ook aan op onze website onder het hoofdstuk ‘beheer kleine 
landschapselementen’. Ten aanzien van de verzekering werd dringend aangegeven aan SBB dat zij dit collectief dienen te regelen en 
hiervoor werd een voorstel aangedragen. Dit moet deze organisatie nog steeds uitwerken. Gelukkig wordt er blijkbaar veilig gewerkt, maar 
bij eventuele calamiteiten kunt u terugvallen op uw WA-verzekering en de collectieve vrijwilligersverzekering van de gemeenten. Veel meer 
dan voorheen is SBB zelf ook zichtbaar aanwezig in  het veld en controleert op werkzaamheden (buiten het seizoen) en treedt handhavend 
op bij misstanden.  
 
Zoals aangegeven in onze nieuwsbrief van juli 2014 heeft de WBE ook contact opgenomen met Landschap Overijssel over een eventueel 
beheer door vrijwilligers (houtjagers). Wij hebben zeer ervaren mensen die zich aanboden voor deze werkzaamheden. Echter ontvingen wij 
tot op heden nog geen inhoudelijke reactie vanuit deze organisatie, ondanks onze herhaalde contacten. Dit verzoek echter heeft onze 
aandacht en iedereen zal via onze informatie op de hoogte gebracht worden.  
 
Wij wensen u een succesvol en mooi, veilig zaagseizoen toe. 
 
 
Bestuur 

 
        
    
 
 

http://www.stichtingsteunfondsjachtenwildbeheer.nl/
http://www.wbewest-twente.nl/beheer-kleine-landschapselementen/verslag-werkdagformulier.php
http://www.wbewest-twente.nl/beheer-kleine-landschapselementen/verslag-werkdagformulier.php
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Verslag weidevogelseizoen 2014  Daarleseveld en Bekkenhaar 
 
Op 27 november 2014 organiseerde de Natuur- en Vogelwerkgroep “De Grutto” de jaarlijkse afsluiting van het weideseizoen van 1 april tot 
en met 15 juni in het Kulturhus van Hoge Hexel.  Door Leonard Rouwhof werd het een en ander toegelicht. Helaas waren ondanks onze 
tijdige duidelijke uitnodiging maar 2 betrokken leden van onze WBE aanwezig.  
 
Resultaten Bekkenhaar 
Broedparen  2014 2013 2012 
Kievit   12 14 14  
Grutto   4 4 4  
Wulp    3 3 2 
Tureluur  0 1 0  
Scholekster  3 2 2 
Bij de alarmtelling werd 1 paar grutto’s en 1 paar kieviten waargenomen. Uiteindelijk werden er waarschijnlijk maar 2 kieviten vliegvlug. 
Alles schijnt door predatie verloren te zijn gegaan. Aan het ten opzichte van vorige jaren verminderde aantal zwarte kraaien en kauwtjes 
blijkt, wel dat bejaging lokaal effect heeft gehad, waar de weidevogelvrijwilligers erg dankbaar voor zijn.  
 
Resultaten Daarleseveld 
Broedparen  2014 2013 2012 
Kievit   13 16 16  
Grutto   10 13 14 
Wulp   2 1 4 
Tureluur  5 6 5  
Scholekster  4 5 5 
Bij de alarmtelling werd 1 paar waarschuwende grutto’s, 1 paar broedende grutto’s , 1 paar tureluurs, 4 paar waarschuwende kieviten, 1 
paar broedende kieviten, 1 paar waarschuwende scholeksters en 1 paar broedende scholeksters aangetroffen. Alles is hier verloren gegaan 
door predatie door de vooral de vos en das. Er zijn wel wildcamera’s opgehangen, maar daar werd helaas niets mee vastgelegd.  
 
Alles werd in het werk gesteld door de grondgebruikers en vrijwilligers om dit begrensde weidevogelgebied te behouden door met mooie 
resultaten te komen, wat ijdele hoop bleek.  Er is sprake van een ernstige verarming van ons platteland.  
 
Ook werd verslag gedaan van de proef met de zogenaamde foxlights (http://www.gallagher.eu/nl_nl/catalogsearch/result/?q=foxlight) bij  
Albergen. Aanvankelijk was er sprake van een goede werking, maar blijkbaar trad er toch gewenning op, waardoor een vos het 
afgeschermde gebied kon bereiken en de legsels predeerde. De foxlight zijn geschonken door onze collega-WBE’s Tubbergen e.o. (5 stuks), 
Hugale en Zenderen e.o. (5 stuks). De kosten bedragen ca. € 85,00 per apparaat. Ook onze grote WBE is dringend gevraagd om een 
substantiële bijdrage te leveren om een proef met foxlights te herhalen in het Daarleseveld waarbij gebruik gemaakt wordt van de eerdere 
ervaringen. Concreet wordt onze WBE gevraagd ook foxlights ter beschikking te stellen in navolging van onze collega’s. In noordwest 
Overijssel werd een proef gehouden met het uitrasteren van een weidevogelgebied, een zeer arbeidsintensief werk. In de praktijk blijkt, dat 
lekstroom door bijvoorbeeld stijgende waterstanden in greppels de afrastering ineffectief maakt. De vos wist de nesten alsnog te vinden. De 
proef zal volgend jaar met de ervaringen van dit jaar worden voortgezet.  
 
Wanneer de begrensde weidevogelgebieden verloren gaan doordat er geen resultaten geboekt worden, ondanks de medewerking van 
grondgebruikers en een gunstige biotoop, betekent dit ook een einde aan onze kunstlichtvergunning in een groot deel van de WBE. Deze 
krijgen wij nu voor onze gehele WBE op grond van de aanwezigheid van deze gebieden in het noorden en de aanwezigheid van het korhoen 
in het westen op de Sallandse Heuvelrug.  
 
Opmerkelijk is de melding dat er binnen ons werkgebied een tweetal dode haviken gevonden zijn bij het Marleseveld en het Daarlerflier, die 
vergiftigd waren met een sterk middel. Dit is in onderzoek gegeven. Al snel wordt daarbij gewezen naar jagers als daders, maar enig bewijs 
ontbreekt. Het mag duidelijk zijn, dat de WBE zich nadrukkelijk distantieert van deze praktijken. Roofvogelvervolging is verwerpelijk en ook 
strafbaar. 
 

 

http://www.gallagher.eu/nl_nl/catalogsearch/result/?q=foxlight
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Website 
Onze huidige website www.west-twente.nl 

functioneert op een programma wat ons om 

niets ter beschikking  werd gesteld door de KNJV. 

Verschillende WBE’s  maken gebruik van deze 

mogelijkheid. 

Voor de WBE zijn de mogelijkheden die nu 

geboden worden te beperkt. We moeten en 

willen veel informatie vermelden op onze 

website, maar het is niet mogelijk dit op een 

overzichtelijke wijze weer te geven. Natuurlijk 

geven wij ook zelf met grote regelmatig de 

meest actuele informatie weer die betrekking op 

onze WBE. Graag willen wij de site voorzien van 

aansprekend fotomateriaal. Door 

natuurfotograaf Hans Drijer werd ons prachtig 

materiaal ter beschikking gesteld. Naast de 

beperkte mogelijkheid om informatie weer te 

geven, bestaat er ook de wens om een vorm van 

een ‘ledenportal’ te bouwen, een afgeschermd 

deel dat alleen door leden bezocht kan worden. 

Daarom is de WBE op zoek gegaan naar 

mogelijkheden en iemand die ons hierbij kan 

helpen. Binnen het WBE bestuur is geen kennis 

aanwezig om zelf een goed werkende site te 

bouwen. Wij hebben inmiddels iemand 

gevonden, Kristiaan Jansen uit Rijssen die voor 

ons een concept, met begroting zal opstellen.  

Voorlopig blijven wij onze website www.west-

twente.nl met de huidige opzet onderhouden en 

zullen ook de domeinnaam behouden. Wanneer 

er een wijziging optreedt, zal de WBE u hierover 

natuurlijk informeren. 

S.V. Tubantia Rijssen 
 
Schietvereninging Tubantia 
organiseert  dit jaar nog buiten de reguliere 
schietmogelijk-heden om nog een aantal andere 
wedstrijden. 
Op  11  december 2015 hebben we de jaarlijkse 
wildavond, dit is een gezellige schietbazar 50 en 
12m “parcours du chasse”met leuke wild en 
vleesprijzen.(geld voor iedereen) 
 
Namens S.V. Tubantia 
(www.svtubantia.nl) 
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Dynamisch Wildwaarschuwingssysteem 

Op dinsdagmiddag 9 september 2014 organiseerde de provincie Overijssel  samen met onder meer de bedrijven Prowild Wild uit 

Dedemsvaart en Arfman Hekwerk uit Holten een veldbezoek aan het elektronische wildwaarschuwingssysteem zoals deze is aangelegd 

tussen Markelo en Diepenheim. Bezittingen van de landgoederen Het Nijenhuis, Westervlier en Weldam worden daar doorsneden door de 

drukke provinciale weg N346 (ca. 15.000 voertuigen per etmaal). Voor deze bijeenkomst werden onder meer de 300 WBE’s in ons land 

uitgenodigd. Uiteraard werd deze bijeenkomst bezocht door uw WBE. 

 De bijeenkomst begon in de zaal van Café-Restaurant De Viersprong in Markelo, waarbij een ieder welkom werd geheten door Marc 

Wilborts van Projectmanagement Ruimtelijke Indeling. Niet alleen vertegenwoordigers van WBE’s waren aanwezig, ook  een lid van de 

Provinciale Staten van Gelderland Eric van Dijk (SP) liet zich informeren. 

Vervolgens werd het woord gegeven aan Bert Dijkstra van de Provincie Overijssel. Hij  heeft als medewerker van de provinciale waterstaat 

het wildwaarschuwingssysteem geïnitieerd en begeleid.  De provincie werd als wegbeheerder geconfronteerd met de gevaren die 

weggebruikers ondervinden  bij aanrijdingen met onder meer reewild. De financiële schade kan aanzienlijk zijn per aanrijding, waardoor de 

maatschappelijke kosten wel tot zo’n € 10.000,00 per ongeval kunnen oplopen. Het plaatsen van wildspiegels heeft maar een beperkt 

effect, zo is gebleken. Overdag functioneren deze niet. Ook de aanleg van ecoducten is zeer kostbaar, een ecoduct kost al gauw 3,5 miljoen 

euro en daardoor vaak niet te realiseren. Uit economische belangen, zo vertelde Dijkstra, werd in het kader van Kosten Effectieve 

Maatregelen deze problematiek in de provincie verder onderzocht.   Er werd daarom gekeken naar alternatieven, waarbij men uit kwam 

bij een elektronisch wildwaarschuwingssysteem. Hiermee waren in Noord Brabant en Duitsland al goede ervaringen  opgedaan.  

Dit elektronische systeem bestaat uit een detectiesysteem wat een verkeerswaarschuwing voor de weggebruiker aanstuurt. Wanneer er 

een beweging in het detectieveld wordt waargenomen,  lichten matrixborden op langs het wegvak . Hierop staat een waarschuwingsbord 

voor overstekend wild en wordt de maximumsnelheid beperkt tot 50 km per uur.  De kosten van een dergelijk systeem bedragen, inclusief 

de benodigde afrasteringen doorgaans zo’n 350.000 euro. Vooral bij veel aanrijdingen op vaste locaties zijn de kosten daardoor snel terug 

verdiend.  

Na inventarisatie bleken er in de provincie Overijssel 4 ‘hotspots’te zijn met jaarlijks een groot aantal aanrijdingen met reewild. Op grond 

van aspecten van zowel verkeersveiligheid als vanuit dierecologische belangen werd op deze plekken gekozen voor de aanleg van een 

Wildwaarschuwingssysteem. Eén van deze locaties die in beeld kwam, was de N347, nadat de locale faunabeheerder van de WBE en BOA 

Frans Spijkerman hierover bij de provincie Overijssel aan de bel trok op grond van zijn ervaringen.  

Langs de N346 werd ter hoogte van de landgoederen  over een afstand van ca. 3 km een degelijk raster aangelegd, waarbij er 2 oversteken 

voor het (ree)wild zijn gecreëerd. Voor de realisatie van deze faunavoorzieningen was de medewerking van de landgoedeigenaren en de 

betrokken faunabeheerders, de WBE, onmisbaar. Zonder de kennis en ervaringen van de plaatselijke faunabeheerders in de persoon van 

Spijkerman, was het huidige succes zeker niet haalbaar geweest, zo gaf Dijkstra aan. Door deze beschikbare kennis kon de 

faunavoorziening op zo’n wijze aangelegd worden, dat deze uitstekend blijkt te functioneren. Was er een aantal jaren geleden sprake van 

zo’n 30 tot  40 geregistreerde aanrijdingen ter plekke, heeft er nu al geen 2 jaar meer een aanrijding plaatsgevonden.  

Bij een veldbezoek hoort  uiteraard een bezoek aan de installatie zelf. Op de locatie langs de weg werd door Henk Stoesen van Traffic 

2000/T-Support, de softwareleverancier en Gert Homberg van de leverancier Prowild WWS, tekst en uitleg gegeven over de technische 

aspecten van de installatie. In opdracht van de wegbeheerder werd de installatie zo ingesteld, dat bij iedere detectie van een dier vanaf de 

grootte van een konijn, de signalering aangaat. Tijdens de demonstratie was ook te zien, dat het verkeer snelheid minderde ter hoogte van 

de oversteek bij een ingeschakelde installatie. De signalering leidt tot een alertheid van de weggebruiker.  
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vervolg 
Terecht stelde Stoesen dan ook, dat men het natuurlijk gedrag van het wild niet kan beïnvloeden, maar dat van de mens wel bewijs dat de 

keuze van de locatie en de opzet van de installatie juist was. Spijkerman vertelt, dat door de migratie binnen een groot gebied er geen 

sprake blijkt te zijn van extra verkeersslachtoffers op andere wegen in de regio. Dijkstra gaf aan, dat de provincie Overijssel alle 

faunavoorzieningen zal gaan monitoren op het functioneren, daarvoor wordt een beroep gedaan op Arcadis. De signalering heeft als effect 

dat de weggebruiker de snelheid mindert en alert is op mogelijk een dier dat de rijbaan op loopt. Meteen na ingebruikname vond er een 

onafhankelijke monitoring plaats door Lizet de Roo,  waarbij al direct bleek, hoe snel het wild de juiste weg wist te vinden.   Een bewijs dat 

de keuze van de locatie en de opzet van de installatie juist was. Spijkerman vertelt, dat door de migratie binnen een groot gebied er geen 

sprake blijkt te zijn van extra verkeersslachtoffers op andere wegen in de regio. Dijkstra gaf aan, dat de provincie Overijssel alle 

faunavoorzieningen zal gaan monitoren op het functioneren, daarvoor wordt een beroep gedaan op Arcadis.  De technische installatie 

heeft alleen nut wanneer de oude wildwissels ondoorgankelijk zijn gemaakt door de aanleg van rasters. Dit werd in opdracht van de 

provincie Overijssel verzorgd door Arfman Hekwerk. Door Edward van Veen van Arfman werd verteld, dat zij er in geslaagd waren een 

afrastering te realiseren die voldoet aan de hoge eisen die de provincie Overijssel stelde. Een optimale kwaliteit en duurzaamheid en 

passend in het landschap. Daarom werd gekozen voor dubbel verzinkt metaal voor het gaas met een hoogte van 1,80 meter en 

onbehandelde palen van cloeziana. Deze zullen zeker 20 jaar meegaan, zo verzekerde van Veen.  Naast rasters werden er diverse 

wildroosters aangelegd en werden de rasters voorzien van hekken en ook van zogenaamde insprongen. Hierdoor kan reewild wat alsnog 

op het wegvak terecht komt, via een verhoging over een smal deel met een verlaagd hek terug de dekking in.  Volgens Dijkstra is er sprake 

van een unieke situatie, waarbij de doorstroom op een drukke weg gehandhaafd blijft en het wild niet belemmerd wordt in de natuurlijke 

migratie. Hij roemt de deskundigheid en betrokkenheid van vele faunabeheerders die zich inzetten voor het reewild. Deelnemers aan het 

veldbezoek zijn een ervaring rijker en kunnen kijken binnen hun eigen WBE of de inzet van een wildwaarschuwingssysteem een optie is 

voor het vergroten van de verkeersveiligheid en het behoud van dierecologische waarden.  

Jan Kreijkes 

 

Wel  of geen winter?  

In ons decembernummer van vorig jaar gingen wij in op de toen verwachte ‘horrorwinter’. Het tegendeel was echter het geval. Nog nooit 

was een winter zo zacht als vorig jaar. Het hele jaar, tot en met het moment dat dit geschreven wordt in onstuimig weer en 11 graden, is 

het een buitengewoon warm jaar geweest.  

Omstandigheden die in veel geval gunstig bleken voor ons wild door een lang groeiseizoen. Wel is het zo, dat juist door dit lange 

groeiseizoen er ook extreem veel van ons wild en bodembroeders verloren is gaan door het maaien. Van april tot medio november werd  

grasland nog volop gemaaid. Vaak met breedtes van 10 meter en een snelheid van meer dan 20 km per uur. Voor geen dier is er nog een 

ontkomen aan. Het zijn helaas de gevolgen van de schaalvergroting die de landbouw noodzakelijker wijze moet doorvoeren. Een 

ontwikkeling die vast nog verder zal gaan door de verdere intensivering van de melkveehouderij door afschaffing van de superheffing 

volgend jaar. 

Hoe het winter nu zal worden, weet niemand. Na een extreme eikeloogst in 2013 hebben de eiken dit jaar maar  heel weinig vruchten 

aangebracht. Alleen de beuken gaven dit jaar een aanzienlijke mast. Voor veel dieren kan het ontbreken van eikels in de wintermaanden, 

vooral bij sneeuwval, de nodige problemen opleveren.  

Het is de natuur die zich (gelukkig) niet laat sturen, afwachten dus. 

   

 

 

 



Belangrijke mededeling- 

oproep 

Deze nieuwsbrief wordt digitaal 
verzonden aan al onze leden, 
deelnemers en begunstigers die 
ons een e-mailadres beschikbaar 
hebben gesteld. Mochten er in 
uw combinatie of bij uw relaties 
personen zijn die niet 
beschikken over e-mail of geen 
internet aansluiting hebben, 
verzoeken wij u dit bericht te 
printen en ter beschikking te 
stellen. Zorg er in ieder geval 
voor, dat uw juiste e-mailadres 
bekend is bij uw WBE!   
 
Bestuur 
 

 

Bijdragen aan de nieuwsbrief 

Op deze plek vindt u een 

hernieuwde oproep voor uw 

bijdrage in de vorm van 

anekdotes of informatie die voor 

iedereen van belang is. 

Natuurlijk zijn foto’s van wild of 

andere dieren, de biotoop, een 

tableau of zo maar een foto van 

een stukje van uw veld dat u zo 

dierbaar is, welkom. Mogelijk 

dat wij deze ook voor onze 

website kunnen gebruiken. 

Deze kunt u sturen naar ons 

algemeen adres: 

wbewest-twente@telfort.nl 

of aan  

dinant@ligtenberg-rijssen.nl 
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Namens de redactie 

hele fijne  

feestdagen gewenst en een 

gezond Nieuwjaar! 
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